
 
 

 

19. maj 2023 Siverth K. Heilmann 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvad er Naalakkersuisuts plan om at det skal være nemmere at blive undersøgt og 

tage til lægen? 

2. Har Naalakkersuisut en plan om at gøre noget nu, uden at vente på 

sundhedskommissionens konklusion? 

3. Er Naalakkersuisut villige til at skabe flere muligheder at få foretaget en blodprøve på 

bestemte sygdomme og uden at vente på lægens anbefaling når man har mistanke om 

sygdom, så man kan opdage dem i tidlig stadie? 

 

(Inatsisartut medlem Siverth K. Heilmann, Atassut) 

 

Begrundelse 

Vi må gentage, gad vide hvor mange der desværre bliver sendt hjem selvom de tager til lægen? Gad 

vide hvor mange der desværre går bort når de kunne have været behandlet? Det har vi også spurgt 

om tidligere. 

Vi kan heller ikke blive ved med at vente på sundhedskommissionens anbefalinger, for der er 

mange folk der tager til lægen hver eneste dag, for at få hjælp. Derfor vil vi gerne høre hvilken 

løsning der kunne bruges i dag. 

Især når man selv har mistanke om en mulig sygdom, så er det meget vigtigt at man straks kan blive 

undersøgt. Da lægerne har meget travlt, så kan vi ikke bare sidde og vente på at sygdommen bliver 

værre. Derfor bør der være flere muligheder for at folk kunne selv tage affære og tage blodprøver på 

bestemte sygdomme. 


